

psb

Lasse Müller

Manifoldings
Mannigfaltungen

Opening
Saturday 05.09.2026
5 - 10 pm | 17 - 22 Uhr

Exhibition 05.09. - 17.10.2026

Die Paint Shop Gallery freut sich, erstmals Arbeiten von Lasse Müller in der Einzelausstellung **Manifoldings/Mannigfaltungen** zu präsentieren.

The Paint Shop Gallery is pleased to present works by Lasse Müller for the first time in the solo exhibition **Manifoldings/Mannigfaltungen**.



English text below

Lasse Müllers gezeigte Arbeiten sind zumeist dreidimensionale Objekte in denen sich digitale und analoge Techniken überlagern, rückkoppeln und gegenseitig bedingen. Der Titel verweist dabei auf die vielfach gefalteten Fotografien sowie auf die mathematische Bezeichnung einer aus Flächen zustande kommenden räumlichen Geometrie.

Seine Arbeiten sind "Foto-Gebilde" - Szenen und Objekte, die, vor allem aus Fotografien gebaut, Ausschnitte unserer Umgebung mit Blick auf ihre momenthafte Erscheinung nachbilden. Dabei spielt die digitale Verarbeitung für die aufwändige Umsetzung eine wesentliche Rolle.

Die isolierten dargestellten Objekte und Bereiche werden mit hunderten Fotografien allumfassend aufgenommen und zu digitalen 3D Modellen weiter verarbeitet (Photogrammetrie). Die geometrischen Formen werden anschließen vereinfacht (Re-Typologisierung), erneuter Textur Projektion unterzogen und schließlich durch Digitaldruck und Zusammensetzung der Drucke zu zu Maßstab-nahen, multiperspektivischen Arbeiten.

Die dabei entstehenden Fotogeilde frieren den Moment der Aufnahme und des spezifischen Lichteinfall ein und machen ihn erfahrbar als vermeintlich hyperrealistisches Abbild einer flüchtigen Wirklichkeit und gleichzeitig als Überführung in ein neues Medium was auf sich selbst und auf unsere Wahrnehmung dessen, zurück verweist.

Extended Opening Hours during Berlin Art Week

Erweiterte Öffnungszeiten während der Berlin Art Week

Wed 09.09. 2 - 6 pm | 14 - 18 Uhr

Thu 10.09. 2 - 6 pm | 14 - 18 Uhr

Fri 11.09. 2 - 9 pm | 14 - 21 Uhr

Sat 12.09. 12 - 7 pm | 12 - 19 Uhr

Sun 13.09. 2 - 6 pm | 14 - 18 Uhr

Artist Tour with Lasse Müller

Saturday 12.09.

from 4 pm | ab 16 Uhr

Regular Opening Hours

Every Friday & Saturday

2 pm - 7 pm | 14 - 19 Uhr



The works Lasse Müller presents are primarily three-dimensional objects in which digital and analog techniques overlap, interact and are mutually dependent. The title alludes both to the intricately folded photographs and to the mathematical term for a spatial geometry formed from surfaces.

His works are "photo-structures"—scenes and objects constructed primarily from photographs that recreate fragments of our surroundings, focusing on their momentary appearance. Digital processing plays a crucial role in their elaborate realization.

The isolated objects and areas are comprehensively captured using hundreds of photographs and processed into digital 3D models (photogrammetry). The geometric forms are subsequently simplified (re-typologized), subjected to renewed texture projection, and finally transformed—through digital printing and the assembly of the prints—into near-scale, multi-perspective works.

The resulting photo-structures freeze the moment of capture and the specific incidence of light, making it tangible as a seemingly hyper-realistic image of a fleeting reality, while simultaneously transposing it into a new medium that refers back to itself and to our perception of that reality.



Lasse Müller was born in Kiel in 1997 and is based in Berlin. His works consist predominantly of photographs that—as material itself—transform into spatial forms representing specific objects or situations. Fundamentally, these structures are created in a manner similar to 3D computer simulations, touching upon analogous themes regarding our perceptual environment and its situatedness within (the continuous unfolding of) time.

2017 Fine Arts, Muthesius Kunsthochschule
2018 Antje Majewski's class; 2022 Bachelor of Fine Arts (B.F.A.), Muthesius Kunsthochschule, Kiel
2021 Informal guest student, Monica Bonvicini's class;
2023 Fine Arts, Universität der Künste Berlin (UdK), Manfred Pernice's class
2025 Diploma (Meisterschüler), Universität der Künste Berlin (UdK)

Also visit us at

POSITIONS
Berlin Art Fair

at booth **B09**
presenting works by
Anna Herms & Jane Garbert
10-11-12-13 September 2026
Tempelhofer Damm 45
12101 Berlin

more info

Paint Shop wird unterstützt von

Thomas Krüger | @lux.pitcher | Art Capture Service
Bon Bon Interior & Paint
Möbel Horzon
Ecke&Kante Bilderrahmen

Wir freuen uns auf euren Besuch!
André Simonow, Erik Ritzel & Lukas Fritze

psb

Paint Shop
Hasenheide 12
10967 Berlin

info@paintshop.berlin
www.paintshop.berlin
+49 156 797 877 37



If you would like to unsubscribe, please click here.

DELIVERED USING



Sender